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                                   . שלום לכולכם
שבוע אחרי הסופה הגדולה ורישומה עדיין 

אצלנו הרגשנו אמנם רק את . גדול ומוחשי
קצה של איימי הסופה לעומת חלקים -קצה

אלא שגם אצלנו היה קר . אחרים במדינה
יצא . מאד ורוח ואפילו קצת הפסקות חשמל

לי להגיע אתמול לירושלים ועמדתי פעור פה 
מול ערמות השלג והשטחים המבהיקים 

. מלובן השלג שכזכור ירד בסוף השבוע שעבר
 –רק אחרי שרואים חצי מטר שלג על הכביש 

מבינים את גודל , חמישה ימים אחרי שירד
אומרים שבצפת . הסופה שעברה על העיר

היה עוד יותר שלג ועוד יותר קור אז באמת 
 ...שאנחנו עברנו רק כמה ימי חורף ולא יותר

 היה גם הרבה –ואם מזכירים את הסופה 
הפעם משום מה זכה דווקא הדרום . גשם

במערב הנגב באזור . למנת גשם חד פעמית
מ באירוע " מ200שדרות ורצועת עזה ירדו 

האחרון וזה כמעט כל הכמות השנתית 
אצלנו לעומת זאת ירדו . הממוצעת שלהם

מ ומתחילת החורף "מ....... במשך ימי הסופה 
כך שיש עוד הרבה . מ"מ.... ירדו בקיבוץ 

מקום ונפח בשדות ואנחנו מוכנים למנה 
 . נוספת ובקרוב

חות "לא קיבלנו בחודשים האחרונים דו
וזה חסר  (?מה יהיה, נו)מענפי החקלאות 

ופוגע בזכות הציבור לדעת והרי , לטעמי
מה שכן ... אנחנו בעלי העניין בענפים שלנו

שצוות האבוקדו , שמעתי במקרה הוא
יצא ביחד , התארגן ולמרות מזג האוויר הקשה

וקטפו כמות נכבדה של , עם הקבלן ועובדיו
פרי שקיבל מחיר מצוין דווקא בשוק המקומי 

 .  בשל נזקי הסופה–

ואם מזכירים את ענפי החקלאות התבקשנו 
 : למסור לציבור את ההודעה הבאה

- מבית, ישי צלניק –מרכז המשק החדש 
אלפא עובר בשבועות האחרונים חפיפה 

.        והיכרות עם המערכת בכפר מסריק
אדיר המבורג מוסר שהמהלך עומד לפני סיום 

יקבל ישי את המפתחות  5.1.2014ובתאריך 
לכל בעלי התפקיד . ויתחיל באופן מלא ורשמי

 זהו התאריך לתחילת –ולחברים ששאלו 
 .  עבודתו של ישי

. וחסר מאד" רזה"העיתון שלנו יצא 
המזכירים מסבירים זאת בכך שבשבועות 

ביחד עם , האחרונים הם עסוקים מעל הראש
חברי המזכירות בדיונים והכנה של תוכניות 

יצאה חוברת מקיפה . 2014הקהילה לשנת 
וגדולה שחולקה לתאי החברים ובה פורטו 
הצעות ההחלטה לקראת הדיונים בשיחת 

שיחה ראשונה כבר התקיימה . הקיבוץ
אם לא )וצפויות לפחות עוד שתיים נוספות 

יהיו יותר מדי תיקונים הערות והצעות 
. ואז ניגש להצבעה ולאישור ההצעות (לשינוי

השנה הראשונה של מהלך השינוי הגדול 
זה )שעברנו מחייבת תיקונים והתאמות 

ומכאן  (הובטח אפילו בחוברת הראשונה
נראה לי . הצורך ללמוד שוב ולתקן מה שניתן

שגם זה לא סוף הסיפור ועדו צפויים לנו 
בואו לשיחות . דיונים והצעות במהלך הדרך

לא מספיק להתלונן . והשמיעו את קולכם
 צריך לשמוע ולנסות למצוא את –ולקטרג 

 . הדרך הטובה ביותר עבור כולנו

 השבוע הולכים לקלפי –ואם הזכרנו הצבעות 
ר "יו (או תהיה)להצביע ולהחליט מי יהיה 

. המועצה האזורית שלנו בקדנציה הקרובה
אמרנו כבר שהפעם יש לכאורה לחברי כפר 

באיש , מסריק עניין יותר גדול מאשר בעבר
נראה לי שכולנו , שייבחר לתפקיד ולכן

צריכים לעשות מאמץ ולהתייצב ביום 
למלא את החובה האזרחית , הבחירות
 ! ולהצביע

ואם תרצו גם להתנדב למאמץ הארגוני של 
 הרי –אחד המתמודדים ולהשפיע גם בדרך זו 

 .זה משובח ומומלץ

 אברהם         !       שנשמע גם מכם... שבת שלום ו

 



 

 בפעילות 2013סיכום שנת 
 איכות הסביבה

הפרויקט יצא לדרך : פרויקט היתושים
חברים רבים מדווחים . וההצלחה היא עצומה

קרובי משפחה אמרו . על מיעוט היתושים
לקרוביהם מהקיבוץ שהם לא מאמינים שכפר 

אפשר לשבת . מסריק נמצא במצב כזה טוב
 . בחוץ או לטייל ברחבי הקיבוץ ולא להיעקץ

 (בצדק)כבר לא רואים הורים לחוצים 
. שרודפים אחרי הילדים כדי למרוח אותם

הילדים הרבה יותר זמן בחוץ והם חוזרים 
 . מחייכים ולא מגורדים

אנו בוועדה ובמנהלת איכות הסביבה מודעים 
לכך שהפרויקט רגיש ויש להמשיך אותו ללא 

השנה תמשיך הועדה לוודא . הפסקה
שהפרויקט ממשיך ואף תקצה משאבים 

 .לטובתו

כפר מסריק זכה השנה בתואר  – הפרד ומחזר
  !!!הקיבוץ הממחזר ביותר במטה אשר

לשנות הרגלים זה דבר שלוקח הרבה זמן 
ונראה שאצלנו בקיבוץ היו החברים בשלים 
. למעבר למיון האשפה בבית וזה יפה ומבורך

אנו מזמינים את מי שרוצה למחזר אבל עדיין 
לפנות אל , יש לו שאלות או בעיות בנושא

עידו או תומר ואנו ננסה לחשוב יחד , רותי
איך פותרים את הבעיות שהן לרוב טכניות 

 .בלבד

אנו מודעים לכך שישנן עדיין בעיות בתחום 
המחזור וחשוב לנו לשמוע מכם על מפגעים 

זהו כידוע . או התנהלות שלא נראית לכם
ואנו לומדים - ארצי ואזורי - פרויקט חדש 

אנו חוזרים . ומנסים לשפר תוך כדי תנועה
ומבקשים מכלל החברים לנסות ולהפריד את 

מי ששינה את ההרגל הבין . האשפה בבית

כיום נוצר מצב . שלא מדובר בהרבה עבודה
שבו רוב החברים משליכים את האשפה 

שלהם בפחים שבמתקן המחזור המרכזי ושם 
אנו מבקשים . נוצר לחץ של פחים מלאים

מהחברים להשתמש במתקנים מסביב לקיבוץ 
 . שעומדים ריקים ומחכים לכם

אנו מבקשים – בגדים למחזור ותרומה 
להשליך את הבגדים החדשים או התקינים 
לקרוואן של איטה ומיכל ורק את הבגדים 

שכבר אינם טובים לשימוש לזרוק למכולה 
 .שליד החדר אוכל הישן

האיום שמפעלי הגז יקומו – מפעלי הגז
כרגע הוסר , הזהירים יאמרו. באזורנו חלף

אנו ממשיכים לעקוב אחר העניין . האיום
שעדיין לא הגיע לסיומו ברמה הארצית 

וממשיכים לטעון שמפעלי הגז חייבים לקום 
 . בים ולא ביבשה

מאבק נוסף שקיים כרגע – מ"אחסון גפ
מתחת לאף שלנו הוא כוונת המדינה להקים 

הלא הוא גז  (גז פחמני מעובה)מ "מצבורי גפ
אם יוקם מתקן כזה הוא ימוקם ליד . הבישול

קיבוץ יסעור במרחק של בערך חמישה 
. מדובר במתקן מסוכן ביותר. קילומטר מאתנו

אנו עוקבים בדאגה ומודעים לכך שיכול 
להיות יום שבוא נקרא כולנו לצאת להפגין 
 .כנגד הסכנה הזו שהיא בטחונית ובטיחותית

עדיין לא הסתיים מאבק ממושך –מפעל אלקון
. נגד המעבר של המפעל לאזור מילואות דרום

המפעל שמזהם מרעיש ומהווה מטרד ריח 
ביקש להעתיק את מקומו למילובן הנמצא 

השנה . כקילומטר אחד דרומית מהקיבוץ
אמורה להתקבל החלטה בנושא ואנו מקווים 

 .שננצח במאבק הלא פשוט הזה

השנה הקמנו מנהלת – מנהלת איכות הסביבה
איכות סביבה  שמאגדת את הקיבוצים כפר 

 .מסריק עין המפרץ ויסעור

במנהלת יושבים מזכירי הקיבוצים ומרכזי 
המשק וכן נציגי הועדות לאיכות הסביבה 

המנהלת עוסקת בנושאים שונים . בקיבוצים
באספקטים נרחבים יותר ובקשר שוטף עם 

למנהלת כח . המועצה והגורמים הממשלתיים
רב יותר מהועדות עצמן ותפקידה במאבקים 

 .הוא קריטי



בקרוב ימוקמו – ספסלים ברחבי הקיבוץ
סביב חדר האוכל והספרייה ומקומות נוספים 

בקיבוץ ספסלים לרווחת החברים וכל מי 
 . שמבקר ומטייל בקיבוצנו

בחלק בדרומי של הקיבוץ מאחורי  - הר הזבל
לאחר כמה שנים פונה ההר והשטח – המוסך 

. חל איסור לשפוך זבל מחוץ למכולה. נוקה
כל מי שבא לשפוך ורואה שהמכולה מלאה 
יתקשר מיד למזכירות הקיבוץ כדי שידאגו 

אנו מבקשים בכל לשון של בקשה לא . לפינוי
אפקט "לשפוך ליד המכולה כי אז מתחיל 

 .וכולם משליכים מחוץ למכולה" העדר

אנו קוראים  -תלונות על ריח עשן ורעש
לציבור להמשיך ולהתקשר למוקד הארצי 

 . 6911*למפגעי זיהום ורעש 

. התלונות מתקבלות נרשמות ומדווחות
התלונה עוברת לאיגוד ערים והם שולחים 

לאחר שעבר , היום. פקח לבדוק את התלונה
לגורמי האכיפה ישנם , "אויר נקי"בכנסת חוק 

כלים נוספים בהם הם יכולים לקנוס ולאיים 
תמשיכו להתקשר . על הגורמים המזהמים

.                  למרות שנראה שכלום לא קורה
לשמור על הסיבה זה לא רק , תודה וזכרו

 .סיסמה

                                                                     
  .הועדה לאיכות הסביבה– תומר 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 ד" חנוכה התשע–ערב לביבות בשכונה 

 

 

מבט לנעשה בבית הספר 
 "גוונים"או הגוונים שב- גוונים

הרב שי פירון ביקר בבית הספר , שר החינוך
ובמתחם נעמן בדגש על הנושא השנתי 

האחר הוא - "שהוכרז על ידי משרד החינוך 
השר צפה בסרטון המתאר את פעילות ". אני

בין שלושת בתי הספר  , השילוב במתחם
ובפעילות של קבוצת הספורט בהשתתפות 

בהמשך . תלמידים משלושת בתי הספר
" חורשה"השתתף בטקס חנוכת בית הספר 

השר התרגש מאד . על שם יהודה שביט
מביקורו והתרשם משיתוף הפעולה בין בתי 

ולמי שלא  יודע מהו אותו . הספר במתחם
הרי זו פעילות שבועית משותפת - שילוב 

, לילדים מבית הספר גוונים, בקבוצות בחירה
בית הספר גלים לחינוך מיוחד ובית הספר 

 . חורשה לילדים אוטיסטים

אנו נוהגים להתכנס מדי " גוונים"בבית הספר 
חודש ביום ראשון למפקד בוקר אותו מכינים 

במפקד אנו מציינים . התלמידים והמחנכות
לפני . את ערך החודש ואירועים מיוחדים

' כשבוע התקיים מפקד בוקר בהכנת כיתות ד
יחד עם המחנכות יעל גורן ואלונה מסד לציון 

מיצוי וביטוי אישי ולציון יום - ערך החודש 
 . הולדתו של חיים נחמן ביאליק

נשתדל להמשיך ולדווח בהמשך על דברים 
מעניינים שקורים אבל אלה שחשקה נפשם 
לדעת יותר ולראות תמונות מכל המתרחש 

מוזמנים להיכנס לאתר בית הספר דרך 
 – נט  תחת עמודת בית הספר -הקהילה

 !!!בהחלט שווה הצצה רצינית

 

 



 

ר "לקראת הבחירות ליו
 המועצה האזורית 

 למה יורם

לצער כולנו הבחירות בעיתוי הנוכחי נכפו 
עלינו עקב הליכתו בטרם עת של ראש 

 .המועצה המיתולוגי יהודה שביט

יהודה השאיר אחריו מועצה המנוהלת למופת 
 .ועל כך נאמר כבר רבות

בעיתוי נוכחי אנו צריכים לבחור את המועמד 
הראוי ביותר שיכול להיכנס לניהול המועצה 
בזמן הקצר ביותר וללא התגלחות על חשבון 

 .התושבים

מתוך המועמדים המתחרים אין ספק שליורם 
יש את הניסיון הרב ביותר כאחד שניהל כבר 

מערכות גדולות כגון החברה הכלכלית של 
 .המועצה ואת מאגרי אשר 

בעת ניהול החברה הכלכלית יורם היה אחראי 
, על כל פיתוח התיירות והחופים של המועצה

, אדמית)על פיתוח ובניית הרחבות בפועל 
הקמת כל תשתית הביוב , (עמקה, געתון

המודרנית בכל רחבי המועצה ועוד פרויקטים 
לא ידוע  ). רבים במשך למעלה משבע שנים

 .(...לי מאיפה באה הטענה לכישלון מהדהד

ניהול פרויקט גדול ומרכזי מאוד בחיינו  כמו 
מאגרי אשר המטפלים בכל טיהור מי הביוב 

של הגליל המערבי והשבת המים לשימוש 
הבנה כלכלית , חקלאי מצריך יכולות ניהול

 .וארגון מהרמה הגבוהה ביותר

יורם מעורב ומכיר את רוב רובם של  [,בנוסף
יישובי המועצה על כל המגזרים השונים 
 .מעצם העבודה מולם בשנים האחרונות

יתרון נוסף וחשוב ביותר של ליורם הנו 
איל רייז להנהגה הבכירה  שילוב של חברנו 

עד היום היו תלונות רבות של . במועצה
חברים בקיבוצנו ובקיבוצי הדרום האחרים 

אני  )להזנחה והפליה לעומת קיבוצי הצפון 
אישית לא חושב כך אך אינני מתווכח עם 

חשובה לנו מאוד , בחירתו של איל. (הרגשות
כקיבוץ וחשובה לקיבוצי הדרום בייצוג  

יהיה זה משגה . הצרכים של קיבוצים אלו
קשה שלנו  אם נפספס הזדמנות זאת על ידי 

 .הצבעה למועמד אחר

אינני יכול שלא להתייחס בכמה מילים 
זכותו . לרשימתו של מירון מלפני שבועיים

המלאה  של מירון לנסות לשכנע אותנו  
אך הדרך , שנורית הנה המועמדת המתאימה

י השמצת המועמד השני אינה "לעשות זאת ע
מה עוד שההכרות של מירון עם , מקובלת

. יורם הינה הכרות של עדות שמיעה ותו לא
ידוע לי כי מירון לא החליף מילה עם יורם 

 .והוא לא יודע כלום על עשייתו

לנורית יש את החוזקות  שלה והדברים שהיא 
השאלה היא , עשתה בעבר עומדים לזכותה

האם היא עדיפה ומתאימה יותר מיורם  
 . לניהול המועצה ובזאת אני משוכנע שלא

אם המועצה – שתי שאלות אני שואל 
לפי  (אני חושב שלא)מנותקת מהתושבים 

התשובה לשאלה זו צריכה לבוא – מירון 
קודם כל מנורית עצמה שהייתה הממונה 

במועצה בשנים האחרונות על הצמיחה 
הדמוגרפית והקשר עם התושבים היה חלק 

 . חשוב מאוד בתפקידה

איך יכול להיות שראשי הוועד – שאלה שניה 
קיבוצה של )המוניציפאלי בראש הנקרה 

התייצבו בראש מחנה הבחירות של  (נורית
 .יורם

אני קורא לכולם לתמוך ביורם ובאיל , לסיכום
זה , בבחירות הקרובות לראשות המועצה

 .הצעד הנכון למועצה ולנו כקיבוץ

 דודו גינת

 



 !עכשיו הזמן
 

בשבוע הבא נלך כולנו לבחור , לחברים שלום
זוהי . מבין המועמדים לראשות המועצה

ההזדמנות לקחת חלק בשינוי פניי המועצה 
 .כלכלי-לכיוון של צמיחה ושגשוג חברתי

 
התפיסה הרווחת טוענת כי תפקידה העיקרי 

מעבר לשירותים , של המועצה
, הינו לדאוג רק לצד הכלכלי, המוניציפאליים

בהיותה צינור להעברת כספים ממשרדי 
הממשלה ובנצלה חלק מהתקציבים העומדים 

 .לרשותה לפיתוח מקומות תעסוקה
 

החצי השני הינו , בעיניי זו רק חצי התשובה
אחריותה של המועצה לדאוג לרווחתה של 

גם . האוכלוסייה ולטיפוח ההון האנושי
. לאחריות זו יש קשר ברור לשגשוג הכלכלי

ככל שרבים הקשרים , המשוואה פשוטה
החברתיים בין אנשים כך גדלים גם הקשרים 

מועצה שתצליח לחבר את , לדעתי. הכלכליים
. תושביה תטפח למעשה גם חוסן כלכלי

מועצה ריכוזית שמתעלמת מהציבור ומנסה 
האם לא הגיע , כבר יש לנו, להכתיב מהלכים

 ?הזמן לשינוי
 

כל מה שצריך הוא להאמין כי מנהיגות 
שתוביל לחיבור ולשיתוף פעולה בין תושבי 
המועצה תוביל גם לפריחה כלכלית ממנה 

 .נהנה כולנו
צריך להיפרד מהניהול הריכוזי ולעבור לניהול 

 .משתף ואחראי
קורא לא לבחור מועמד המציע עוד מאותו 

 .הדבר
 

לדעתי נורית ברקאי הינה המועמדת היחידה 
, אשר תהיה מסוגלת ליצור את השינוי הנדרש

נורית שכבר הוכיחה את עצמה כמנהיגה 
בהובלת תהליכים חברתיים וכלכליים היא 

אשר -בעיניי הסיכוי הטוב יותר של מטה
 .להתאים את עצמה למציאות הנוכחית

 
 !קורא לכולם להצביע לנורית ברקאי

 
 מירון שיפר

 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 ! חברים שלום

לאחר הליכתו בטרם עת של , לפני חודשיים
בחנתי אפשרות להתמודד , ל"יהודה שביט ז

במהלך אותם . על ראשות המועצה האזורית
שעליו שמעתי , ימים פגשתי את יורם ישראלי

 .אך לא הכרתי מקרוב, לפני כן

השיחות , הפגישות שקיימתי עם יורם
הביאו , הארוכות שבהן החלפנו דעות ועמדות

ליורם ולי חזון – האחת : אותי לשתי מסקנות
שנינו רואים - משותף לגבי מרבית הנושאים 

. עין בעין את הדרך שבה על המועצה להתנהל
יורם ישראלי הוא המועמד – השנייה 

המתאים ביותר לתפקיד ראש המועצה בעת 
 . הזאת

בחירה של יורם לתפקיד ראש המועצה 
תאפשר שמירה מיטבית על הישגי 

 .העבר ותמנע סיכון הקיים

 

 



היא . המועצה שלנו היא מועצה טובה מאד
היא שומרת על , מאוזנת מבחינה תקציבית

היא מטפחת את , האופי הכפרי של האזור
התעשייה והיזמות  יש לנו , החקלאות 

יש לנו צמיחה , מערכת חינוך מהטובות בארץ
דמוגרפית נאה וגם על הסביבה היא שמרה 

שאינו מובן – זה הישג יוצא דופן . באופן ראוי
חשוב , לכן.  וחשוב לשמור עליו-  מאליו 

לבחור בראש מועצה שיכול להיכנס לתפקיד 
בלי לגרום זעזועים ובלי לסכן את כל 

יורם ישראלי הוא . ההישגים ואת הקיים
הוא : המועמד המתאים ביותר לצורך זה

מעורב בחיי המועצה כבר למעלה מעשר 
 שנים את החברה 6הוא ניהל במשך – שנים 

". מאגרי אשר"הכלכלית וכיום הוא מנהל את 
את המורכבות של , הוא מכיר את היישובים

הוא מכיר את העובדים ואת בעלי , העשייה
התפקידים ויש לו יכולת מרשימה בעבודה 

 .מול משרדי הממשלה וגורמי הממשל

יורם הוא אדם שמאמין בניהול משתף 
, מאז הודעתי על התמיכה בו. ובעבודת צוות

במערכת , אנחנו עובדים כתף אל כתף
הדרך שבה יורם מתנהל מעוררת . הבחירות

הוא , הוא משתף, הוא קשוב. הערכה רבה
מאפשר קיום של דיונים עקרוניים ובסופו של 

בדרכו לקבלת . דבר מקבל את ההחלטות
הוא נעים הליכות ומאפשר עבודת , ההחלטות

תכונות אלה הן תכונות חשובות מאד . צוות 
בעיניי למי שיעמוד בראש המועצה בשנים 

 .הבאות

. דרך משלו והדגשים משלו, ליורם אופי משלו
ליורם ישראלי חשוב להדגיש דווקא את 

הצורך לחזק את הקהילה ולהעמיד אותה 
קהילה פירושה . בראש סדר העדיפויות

,  מקיפה וערכית, מערכת חינוך שלמה
שמאפשרת השפעה ומעורבות של הורים לצד 

קהילה פירושה . הנהגה מקצועית ואחראית  
לאפשר ליישובים להתנהל באופן עצמאי אך 

ליצור מנגנון שירחיב את הפעילות הקהילתית 
באמצעות המועצה ויחבר את כולנו לידי 

, קהילה פירושה דאגה לוותיקים. קהילה אחת
מתן , הרחבת הפעילות לצעירים ולבני נוער

, אפשרות לקידום יוזמות ועסקים מקומיים
 .וגם הגנה על הסביבה

ובשיתוף , יורם  מאמין בשוויון כעקרון מנחה
תושבים ושקיפות בעבודת המועצה 

 .כעקרונות בסיסיים

הוא יפעל . יורם ישראלי הוא חקלאי בנשמתו
על מנת לחזק את התמיכה בחקלאות 

ובחקלאים ולשמור עליה לא רק כבעלת ערך 
הוא .כלכלי אלא גם כערך מורשת  ודרך חיים 

גם תכונות אלה – יודע להיות אדם וחבר 
 .יקרות בעיניי

, יורם מכיר בערך הספורט ולובש איתנו אדום
 .באולם מטה אשר כבר שנים 

–מתוך כל אלה הגעתי למסקנה כי בעת הזו 
 אין מועמד ראוי יותר מאשר יורם ישראלי

 .לתפקיד ראש המועצה

לאחר בחירתו של יורם בכוונתי להשתלב 
לצדו בהנהגה הבכירה  של המועצה ולקחת 

השתלבות . אחריות בתחומי הקהילה והחינוך
זו מתוכננת להתבצע בהדרגה במטרה לאפשר 

 כפי 2014לי להמשיך בתפקידי כמזכיר במהלך 
 .שהתחייבתי כלפיכם

אני פונה לכל אחת ואחד מכם בבקשה 
. להצטרף לבחירה שאני עשיתי ולתמוך ביורם

זו בחירה , זו בחירה בדרך, זו בחירה באיש
בשמירה על הקיים וזו בחירה בעתיד טוב 

 !ללא יוצא מן הכלל, יותר לכולם

  איל רייז–בברכה 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 עדכונים ממנהלת היזמויות

בהתאם להסדר היזמויות עליו הוחלט לפני 
 .הגענו לשלב חדש, שנה

שבה היזם " - שנת הרצה"ההסדר הגדיר 
פועל במסגרת הקיבוץ ומקבל את הליווי 

 .והשירותים השונים מהמערכת הקיבוצית 

שנה זו אפשרה לחברים שהקימו יזמויות 
לבדוק את היקף הפעילות של כל אחד ואחת 
מהם ולהיחשף לעולם מושגים עסקיים שלא 

 .היו רגילים אליהם לפני כן 

ח אורן חינגה "לאחרונה קיימנו פגישה עם רו
שהתמחה בעבודה עם יזמים בתנועה 

הוא פעיל במסגרת חברת מבט )הקיבוצית 
  .(ברית פיקוח/ יועצים 

בפגישה השתתפו רוב היזמים והתקבל הסבר 
נרחב על המשמעויות של מעבר מפעילות 

להתנהלות עצמאית  (קיבוץ)במסגרת חממה 
 . מול רשויות המס השונות 

עוסק )המעבר לעבודה עצמאית במסגרת זו 
נותן ליזם יתרונות   (או עוסק רשום/פטור ו

רבים מחד גיסא ומונע חשיפת הקיבוץ לאי 
 .  סדרים אפשריים מאידך

נשאלו שאלות רבות וניתנו  , מטבע הדברים
 ..תשובות באופן רחב עד כמה שניתן

נקבעה לכל יזם פגישה , במשך חודש דצמבר
פתיחת "ח אורן חינגה לצורך "אישית עם  רו

 . ברשויות המס " תיק עוסק

אני מאחל לכל היזמים  המשך מוצלח 
 .בפעילויותיהם 

 רכז יזמויות-  בני ברק 

 

  מלאו לה12

, בשבת שעברה כשהמדינה היתה בסערה
 שיהתכנסנו בחדר האוכל לחגוג בת מצווה ל

. באירוע שהיה מעט שונה מן הרגיל והמקובל
 . רוצים אנו לומר תודה

תודה גדולה לאליהו שכבר כמה שנים חולם 
בקול רם לעשות בקיבוץ עלייה לתורה גם 

. אז הגשמנו איתך את החלום בחלקו. לבנות
ישבת עם שי ולימדת אותה את פרשת 

ערכת , כתבת איתה את הדרשה, "ויחי"
והנחית את הטקס עם המון רגישות אהבה 

ונתינה ומילאת את האירוע בתוכן 
 . ומשמעות

תודה לגיא על שליווית את הטקס בנגינה 
ונתת לשי את אחת המתנות הגדולות ביותר 

בכך שעבדת איתה על שיר ברצינות 
האמנת בה וגרמת לה להאמין , ומקצועיות

 . שהיא יכולה

וגלעד על ארגון , בבו, יותם, תודה ליערה
על - ובכלל . האירוע והאוכל שהיה טעים

. שאמרתם תסמכו עלינו והיה על מי לסמוך
לאביטל על השיר , תודה לגל וצוות ההגברה

ולכל . רוזה ופני טלבי, למיה, במתנה
המברכים והאורחים שהגיעו וחיממו לנו את 

כמה טוב שיש בקהילתנו כל כך הרבה . הלב
אנשים מוכשרים אשר עזרו לנו לערוך טקס 

 .מכובד ומרגש

                         

 , שי שמאלי כהן-  מאתנו 

 .רמי והמשפחה,     רחלי



 
 

 
 
 

 כוכבים ירוקים
בקבוצת מכבי - '  תלמידי כיתה ה–שלושה נציגים בני הקיבוץ כדורגל משחקים לבמסגרת חוג 
  .שיר כהן ומאור ארליך,  בר רייז: השלושה הם' חיפה טרום א
שנערך  ר הקבוצה להשתתף בטורנישחקני נר אחרון של חנוכה הוזמנו  -5.12.13ביום חמישי 

 ר מחלקת הנוער של הפועל חיפה ואחיו של עיתונאי"ל שהיה יו"בחיפה לזכרו של דודי הללי ז
. הספורט יונתן הללי   

ובנוכחות  ,בעבר ובהווה בארץוהמאמנים  איש מבכירי השחקנים 2500-בטורניר נכחו למעלה מ
 ראשי ערים מהאזור

הפועל חיפה ילדי  לגמר ובמשחק הגמר גברו על עלתה-  מכבי חיפה –וקבוצתנו הילדים שיחקו 
0:4 

הקבוצה  בשם לקבל את הגביע , אשר אלמני,י המאמן"הקבוצה זכתה בגביע ומאור ארליך נשלח ע
.יהבמידי ראש עירית חיפה מר יונה   

  
!בהצלחה בהמשך לילדים  

                      . 
 ההורים הגאים

  

 

 

 

 



 

פתיחת גלריה בכפר מסריק 
ותערוכה בנושא ארכיטקטורה  

 בין לאומית" ורנקולרית"

חדר האוכל שלנו תוכנן ונבנה באמצע שנות 
אביו של , י הארכיטקט מוניו ויינרוב"  ע60ה

 .הבמאי עמוס גיתאי

, האוס-זהו מבנה לפי האסכולה של הבאו
מרשים ומיוחד המשמש את הקיבוץ לארוחות 

 . במשך כל השבוע

חדר האוכל משמש גם לפעילויות רבות 
הוא ניצב במרכז . אחרות לקהילה ברב עם

מוקף בשטחי , מול המועדון לחבר, הקיבוץ
. דשאים רחבי ידיים וגן שעשועים לילדים

הארכיטקט ראה ותכנן את חדר האוכל כמרכז 
 . הקיבוץ וכזה הוא כיום

לחדר האוכל צמודים גלריה ופטיו שתוכננו 
במקור לפעילויות תרבותיות והצגת 

הגלריה הפכה במשך השנים . תערוכות
, עמוס גיתאי. למחסנים מוזנחים ואפלים

שותף לאורך השנים , שהיה ילד חוץ בקיבוץ
במתרחש בחדר האוכל ועוקב אחר השנויים 

 השנים 50וההתאמות שנעשו במבנה במשך 
 .מאז נבנה

י "י הקיבוץ וגם ע"חדר האוכל שלנו הוכרז  ע
האוס - כמבנה באו, המועצה לשימור אתרים

תשומת הלב המיוחדת , מכאן. חשוב לשימור
לטיפוח ושימור המקום וכן לפרסומו ברחבי 

 . הארץ והעולם

לפני כחודש זכינו לכבוד גדול כאשר במוזיאון 
בניו יורק  (MOMA) המפורסם המומה

נפתחה תערוכה על חדר האוכל של הקיבוץ 
כהוקרה לארכיטקט מוניו וינרויב ולאסכולת 

יורק השתתפו בני -בפתיחה בניו. האוס- הבאו

נכדי המייסדים , כפר מסריק החיים שם
 .החתומים על מגילת היסוד של הבית

 . שנים50עד כאן סגירת מעגלים החוצים 

יזם עמוס גיתאי והחליט , לרגל אירוע זה
לעשות מעשה ולגאול את הגלריה ליעודה 

הקיבוץ שיתף פעולה ונתן אור ירוק . המקורי
תוך שבועיים . המקום פונה ושופץ. למהלך

בתרומת מפעל אלובין . הושלם המהלך
הותקנו ויטרינות ודלתות חדשות התואמות 

בתקציבים . את המפרט המקורי במבנה
קטנים ובמרוץ נגד הזמן הצליח הארכיטקט 

בעל משרד הארכיטקטים , עודד רוזנקייר
תכנן את שימור המקום  , "שחר לולב"

 .ופתיחתו מחדש

הגלריה תחנך בפתיחת תערוכה בתחום 
הארכיטקטורה הוורנוקולרית העולמית 

י הפרופסור "שהובאה באופן מיוחד משוויץ ע
פייר פריי מבית הספר לארכיטקטורה בלוזן 

ובשיתוף עם שגרירות שוויץ בישראל 
 .ומוזיאון מוניו וינרויב לארכיטקטורה בחיפה

  תיפתח 15:00בשעה – 2013  28.12ב
התערוכה המעניינת בגלריה בגלריה לקהל 

 . הרחב

                                                                                 
רותי בן דוד                                                          

 קיבוץ כפר מסריק

 

 



 
לקראת ארכיטקטורה וורנקולרית חדשה  

 
פייר פרי: אוצר  

 
תוצג בשני מקומות ,  ללמוד מוורנקולרהתערוכה 

במוזיאון מוניו גיתאי לאדריכלות בחיפה : במקביל
 החל בקיבוץ כפר מסריק, ובגלריה החדשה על שמו

התערוכה מציגה דוגמאות של בניה . 28.12.2013-מה
עממית מרחבי העולם ותוהה מה ניתן , מסורתית

 .     ללמוד היום מאותה אדריכלות ללא אדריכלים
  -בשיתוף עם ארכיון הבנייה המודרנית ב, התערוכה

EPFL  (בית הספר הפולי טכני הפדרלי של לוזאן) 
 . פורסת 

מבט מקיף על ארכיטקטורה וורנקולרית באמצעות 
המציג טווח , אוסף ייחודי של דוקומנטים ודגמים

סמליים , רחב של  פתרונות חלליים
וקונסטרוקטיביים שכוננו את התצורות של מבני 

 .העבודה והמגורים בחברות מסורתיות
 הפרקטיקות הוורנקולריות מכל רחבי ,כשלעצמן

העולם אינן מספקות תשובות לצרכים העכשוויים או 
קיימא למצב העניינים –מעמידות חלופות בנות

עושר הפתרונות היצירתיים , אולם, הנוכחי
והמרשימים הגלום בהן ממחיש את היכולת האנושית 

לעשות את המיטב בנסיבות נתונות ולנצל את 
 .המשאבים הזמינים באופן יעיל ככל האפשר

מקרי הבוחן המוצגים במקביל במוזיאון ובגלריה על 
מדגימים שלוש תימות ,  שם מוניו גיתאי וינרויב

חוזרות בארכיטקטורה וורנקולרית באזורים רבים 
, ניהול מים – באגן הים התיכון ובמזרח התיכון

וזאת  –  נוודוּת ומגורי מערות,מגורים בתצורת חצר
מנקודת המבט המחקרית המנחה את אוסף 

 ומהווה EPFL –-הארכיטקטורה הוורנקולרית של ה
 חקר החומרים  :את התימה הרביעית בתצוגה

 .וטכניקות הבנייה
 

 :פתיחת התערוכה
 

  28.12.2013יום שבת
  לאדריכלות וינרויבמוזיאון מוניו גיתאי – 12:00

חיפה , 135 הנשיא ' שד
 

 וינרויבש מוניו גיתאי "הגלריה ע – 15:00
 
 מסריקקיבוץ כפר ב
 

 

 

הזמנה צבעונית לפתיחת התערוכה בגלריה : למעלה   

אחת התמונות מתוך התערוכה: למטה  



 
 אגף תרבות וספורט

 
סיימנו את חנוכה ואנו בתחילת הכנות 

 .ו בשבט"לקראת הסילבסטר וט
עקרונות המודל לשמר את החגים למען כלל 
הציבור באמצעות מתנדבים היה לנגד עינינו 

 . לפני חג חנוכה ובמהלכו
מרומם את הלב היה לראות אנשים שהיו 

רחוקים מאירועי תרבות  שנים רבות באים 
ועומדים בשורה הראשונה  לעשייה ושותפים 

 .בגדול להצלחת החג
כבר אמרתי פעם שתקציב התרבות קטן 

ולכן נצטרך , מלהכיל את כל רצונותינו
להתבסס עליכם חברי כפר מסריק  ילדים 

 .צעירים ומבוגרים כאחד
על לנו לשבת רגל על רגל ולהגיד אנו עשינו  

אין לנו את , מספיק עכשיו תור האחרים
הלוקסוס לוותר בקלות על כישרון שמסתובב 

ועל כך . בשבילים ולא מצטרף למעגל העשייה
 . אנו שוקדים בימים האחרונים

נכחתי במסיבת חנוכה של הגמלאים פשוט 
,  מועדון לחבר הומה אדם, תאווה לעיניים

סיפורים מהעבר , כיבוד טוב, אוירה טובה 
 . והרבה הומור

וכפי שאנו רואים זאת אין סיבה שפעילות 
 . מבורכת שכזו לא תתפתח בעתיד

מיצרים את , אירועי תרבות מכל סוג שהוא
במיוחד . הלכידות החברתית של הקהילה

כאשר כוחות היצירה הם מקומיים ובאים 
 .לידיי ביטוי לעיתים קרובות

למרות שזוהי רק תחילת דרכינו בתפקיד יש 
 .לנו אמונה בדרך שאנו מובילים

, נשתדל להרחיב את הפעילות מעבר לחגים
להיות מחויבים , ולכן חשוב לנו ליצר יציבות

לקרוא ולשמוע את מגוון הדעות , להחלטות
 . בקיבוץ

המועדון – בקשה חשובה לנו לכלל הציבור 
אנו כצוות , לחבר כשמו כן הוא מועדון לחבר

תרבות והאחראיות על המועדון לחבר 
מבקשים מציבור החברים הפוקדים את 

, מגזינים, המועדון להימנע מלקיחת עיתונים
....  ועוד, שקיקי תה, צלחות עמוסות בעוגות

 .הביתה
בעתיד עם ישנו מיקרים נוספים לא נירתע 

 .מחוסר נעימות כלפי אותם חברים
למען ציבור באי המועדון לחבר אני מקווה 

 .שניפול על אוזניים קשובות
 

 תודה
 רמי ומיכל

 
 הערכה ותודה גדולה

ויהודה , נבו כהן , יותם מזרחי , לאיטה אילת 
 בנגייב

 .שהתנדבו לנקות ולסדר  את המפטמה
 

 .רמי ומיכל
 
 

שתי תמונות אחרונות מחנוכה אצל מארחים 
 . בשכונות הקיבוץ

 

 



 

 

ש מהעבר"ד      לגלריהלגלריה  חוזריםחוזרים          11998855..1122..77ש מהעבר"ד

 

 

בתערוכה הוצגו .  במלאות לו שמוניםלוקס רצוןלוקס רצוןתערוכה מיוחדת נפתחה לכבודו של , תערוכה מיוחדת נפתחה לכבודו של ,  תקופת השיא של הגלריה תקופת השיא של הגלריה8080-שנות ה-שנות ה בתערוכה הוצגו .  במלאות לו שמונים

ללוקס. שהופיעו בתמונות" המודלים"בהשתתפות כל ,  פורטרטים שצייר5050 בימים אלו . האיש נקדיש בקרוב מדור מיוחד  ללוקס. שהופיעו בתמונות" המודלים"בהשתתפות כל ,  פורטרטים שצייר בימים אלו . האיש נקדיש בקרוב מדור מיוחד

ואולי בעקבותיה . אנחנו חוזים בשמחה בשובה של הגלריה ליעודה המקורי אחרי שנים בהן נסגרה והפכה למחסן מוזנח ואולי בעקבותיה . אנחנו חוזים בשמחה בשובה של הגלריה ליעודה המקורי אחרי שנים בהן נסגרה והפכה למחסן מוזנח

בתמונה למעלה מופיעים  בתמונה למעלה מופיעים      .וסרי הטעם בפנים המבנה ובחיצוניותו של חדר האוכל.וסרי הטעם בפנים המבנה ובחיצוניותו של חדר האוכל  יוחזרו לקדמותם שאר השינויים המיותריםיוחזרו לקדמותם שאר השינויים המיותרים

עדה , אריה הללי, ברכה בן דוד, לוקס רצון, רחל קליין, גילה גינת, (עם הנכדה ענבר)יעל ברכה , אלי שטהל: מימין לשמאל עדה , אריה הללי, ברכה בן דוד, לוקס רצון, רחל קליין, גילה גינת, (עם הנכדה ענבר)יעל ברכה , אלי שטהל: מימין לשמאל

לוקס , גילה גינת, יחזקאל גרשוני, דוביק גן, ארוך בן דוד: בתמונות הקטנות. ושושה לויתן, חוה רצון, מאשה פטיש    שטהלשטהל לוקס , גילה גינת, יחזקאל גרשוני, דוביק גן, ארוך בן דוד: בתמונות הקטנות. ושושה לויתן, חוה רצון, מאשה פטיש

אלקה בירק, מאשה פטיש, אריה הללי, רצון .                                                                                                                                                                  וחנה קריגסמן.                                                                                                                                                                  וחנה קריגסמן  , ישראל יעקובי, ישראל יעקובי,,אלקה בירק, מאשה פטיש, אריה הללי, רצון

               סריקה ודברי הסבר עמית קורן           סריקה ודברי הסבר עמית קורן                      



 

 

 

 

 

שלוש תמונות : והפעם
מייצגות מתוך התערוכה 
שתוצג בגלריה             

 . המחודשת

התערוכה נחשבת          
לבולטת ומיוחדת בתחום 

הארכיטקטורה ואתם 
מוזמנים להתרשם             

ובעיקר להגיע לפתיחת 
התערוכה שתסמן את 
חידושה של הגלריה   

לאומנות בחדר האוכל      
 של כפר מסריק


